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O B E C  K U N R A T I C E 
Kunratice 158, 464 01 Frýdlant, IČO 46744967, telefon: 482312156, ID DS: j5fan6y  
e - m a i l :  o b e c . k u n r a t i c e @ s e z n a m . c z ,  w e b :  w w w . o b e c k u n r a t i c e . c z  

Z Á P I S  
z veřejného zasedání Zastupitelstva obce Kunratice konaného 

v pondělí 24. dubna 2023 od 18 hodin v zasedací místnosti Obecního úřadu Kunratice 

Zahájení: Pan starosta obce přivítal všechny přítomné na veřejném zasedání zastupitelstva obce 
 

Přítomni: Milan Franc, Milan Götz, Josef Harant, Mgr. Martin Klečka, Miroslav Liška, Jiřina Lukášová  
a Luděk Pažout. 

Nepřítomni: Matěj Horák a Miloslav Šejna - omluveni 

Zastupitelstvo obce je usnášení schopné. 

Určení ověřovatelů zápisu: Ověřovateli zápisu jsou určeni pan Milan Franc a pan Josef Harant. 

Určení zapisovatele: Zapisovatelem je starosta obce. 

 

Návrh programu a jeho schválení: 

1.  Účetní závěrka a závěrečný účet obce za rok 2022 

2.  Účetní závěrka a hospodářský výsledek ZŠ a MŠ Kunratice za rok 2022 

3.  Krajská vědecká knihovna Liberec – smlouva o spolupráci v systému ARL-REGKS 

4.  Místní komunikace – projektová příprava oprav 

5.  Transbordér Harta – projektová příprava záměru 

6.  Fotbalového hřiště – regenerace trávníku a zajištění závlahy 

7.  Freedlantsko.eu – smlouva o umístění reklamy a propagace obce Kunratice 

8.  SZIF – projekt „Vybavení ke kulturní činnosti Kunratice“ 

9.  Hospic Sv. Zdislavy – žádost o finanční příspěvek na rok 2023 

10.  Nadace Ivana Dejmala – žádost o finanční podporu projektu 

11.  Různé: 

 Informace o chodu obce 

 Informace o rozpočtovém procesu 

 SKAUT – žádost o souhlas s uspořádáním tábora na pozemku obce 

 Oprava hodin – dofinancování II. fáze opravy – odbíjení 

 Rally klub Frýdlant – žádost o souhlas s tréninkovými jízdami 

12.  Diskuse 

 

Hlasovalo: 7 Pro: 0 Proti: 0 Zdržel se: 0 Program jednání zastupitelstva byl přijat. 

Není-li v zápisu uvedeno jinak, předkládá informace k jednotlivým bodům jednání starosta obce. 

K bodu programu č. 1 – Účetní závěrka a závěrečný účet obce za rok 2022: 
Od r. 2013 je novelizován zákon č. 563/1991 Sb., o účetnictví, která se promítla i do změny zákona č. 128/2000 Sb.,  
o obcích. Obcím tak zavedla povinnost schvalovat účetní závěrku, která se skládá z ROZVAHY a z VÝKAZU ZISKU  
A ZTRÁTY. Jedná se o výkazy, z nichž je patrný výsledek hospodaření za předchozí rok.  
Dle vyhlášky č. 220/2013 Sb., na základě které jsme zpracovali i směrnici pro schvalování účetní závěrky, se nově 
účetní závěrka sestává ještě ze zprávy o výsledku finanční kontroly, inventarizační zprávy a zprávy o výsledku 
hospodaření.  
Obec v roce 2022 hospodařila s kladným výsledkem ve výši 6 486 550,87 Kč = hl. činnost: 6 274 453,52 Kč a dílčí 

http://www.obeckunratice./
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činnost: 212 097,35 Kč. Hospodaření obce bylo kladně ovlivněno pořízením nového nemovitého majetku – Jedničky  
a hřbitova, dále převodem nábytku a dalšího majetku, kompenzacemi za výpadek daní a obdržení dotace  
na konvektomat, jehož pořízení proběhlo v roce 2021.  
Tímto aktem se hospodaření obcí přiblížilo k fungování soukromých společností, kde je účetní závěrka rovněž 
schvalována nejvyšším orgánem účetní jednotky. Pokud ZO nezjistí, že schvalovaná účetní závěrka neposkytuje  
v rozsahu posuzovaných skutečností věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví a finanční situace účetní jednotky, 
schválí tuto účetní závěrku do konce června. O schválení účetní závěrky se pořídí protokol, který se odesílá nejpozději 
do 30. 6. do centrálního systému účetních informací státu.  
Kontrola hospodaření obce byla provedena za uplynulý rok celkem 2x. Poprvé 14. září 2022 jako dílčí a 8. března 
2023 jako závěrečné přezkoumání hospodaření obce za rok 2022. Při dílčím přezkoumání bylo zjištěno pochybení, na 
které zareagovalo předchozí zastupitelstvo přijetím nápravného opatření. Během závěrečného přezkoumání již 
nebyly zjištěny žádné méně závažné ani závažné chyby a nedostatky. Zápis o přezkoumání hospodaření obce a Návrh  
na závěrečný účet obce za rok 2022 byl zveřejněn v souladu se zákonem od 5. do 21. dubna 2023.  
Rozpočet obce Kunratice byl na rok 2022 schválen jako vyrovnaný. Hospodaření obce však skončilo v uplynulém roce 
rozpočtovým přebytkem ve výši 1 658 160,81 Kč. Zde je opět nutné zdůraznit, že schodek neznamená, že obec 
hospodaří špatně a přebytek, že hospodaří dobře. Peníze jsme v loňském roce účelně investovali do našeho majetku 
a zároveň se podařilo nějaké finanční prostředky ušetřit.  
Stav účtu k 01. 01. 2022 je 2 405 464,80 Kč; FRB 439.078,01 Kč; Hospoda 63 751,41 Kč.  
Stav účtu k 31. 12. 2022 je 3 869 484,61 Kč; FRB 644 393,01 Kč; Hospoda 72 315,92 Kč.   
 

Usnesení číslo 
16/2023 

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání schvaluje účetní závěrku obce Kunratice za rok 2022. 

 

Hlasovalo: 7 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato. 

 
Usnesení číslo 
17/2023 
 

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání závěrečného účtu a zprávy o výsledku přezkoumání 
hospodaření souhlasí s celoročním hospodařením obce v roce 2022 bez výhrad a současně 
schvaluje zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření obce Kunratice za rok 2022. 

 

Hlasovalo: 7 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato. 

 
K bodu programu č. 2 – Účetní závěrka a hospodářský výsledek ZŠ a MŠ Kunratice za rok 2022: 
Povinnost z prvního bodu platí i pro naši příspěvkovou organizaci. Z výkazu ZISKU A ZTRÁTY vyplývá, že škola má 
kladný hospodářský výsledek (HV) ve výši 85 417,39 Kč. Zlepšený HV navrhujeme převézt do  rezervního 
(investičního) fondu organizace, kde poslouží pro vyrovnání doplatku za elektřinu. V rezervním fondu ZŠ a MŠ je nyní 
395.067,95 Kč po připočtení zlepšeného HV tam bude 480.485,34 Kč. Tyto peníze bude škola i nadále držet ve fondu 
investic, který byl původně určen na pořízení herních prvků do školní zahrady. Nyní to však spíše vypadá, že část 
finančních prostředků využijeme na výměnu akumulačních kamen, protože se čím dál častěji na topidlech projevuje 
jejich stáří.  
V naší příspěvkové organizaci byl proveden audit kontrolorem ze Sdružení obcí Libereckého kraje. Kdy bylo 
konstatováno, že organizace hospodaří v souladu se schváleným rozpočtem, náklady se jeví jako hospodárné a 
nebylo zjištěno významné porušení závazných právních předpisů. Inventarizace proběhla za rok 2022 v pořádku. 
 

Usnesení číslo 
18/2023 

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání schvaluje účetní závěrku příspěvkové organizace 
Základní školy a mateřské školy Kunratice, okres Liberec za rok 2022. 

 

Hlasovalo: 7 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato. 

 
Usnesení číslo 
19/2023 
 

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání schvaluje hospodářský výsledek příspěvkové 
organizace Základní škola a mateřská škola Kunratice, okres Liberec za rok 2022, který skončil 
ziskem ve výši 85.417,39 Kč a souhlasí s ponecháním tohoto zisku na rezervním fondu 
příspěvkové organizace. 

 

Hlasovalo: 7 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato. 

 
K bodu programu č. 3 – Krajská vědecká knihovna Liberec – smlouva o spolupráci v systému ARL-REGKS: 

Naše knihovna spolupracuje s Krajskou vědeckou knihovnou v Liberci (KVK LI) na automatizaci výpůjčního 
systému již od roku 2012, kdy byl zaveden systém Clavius. V roce 2020 ukončila společnost LANius s.r.o jeho vývoj a 
nyní se musí přejít na nový systém. V listopadu v roce 2021 jsme byli knihovnou osloveni, zdali se chceme do 
upgradu výpůjčního systému zapojit. Pro zapojené knihovny KVK LI hromadně pořídí nový systém v rámci projektu 
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„Nový regionální kooperační systém ARL-REGKS pro neprofesionální knihovny okresu Liberec“, jehož je nositelem a 
zároveň žadatelem dotace z ministerstva kultury. 

Současný automatizovaný systém (AKS) Clavius nepodporuje MARK 21 (katalogizační standardy) ani nová 
knihovnická pravidla RDA (soubor katalogizačních pravidel), která jsou v platnosti již několik let. Stále pracuje s 
předcházejícím UNIMARCem, což způsobuje určité problémy s převody dat. Postupem času již systém nebude 
bezpečný – již nyní se objevují útoky kryptovirů. Stane se „systémem na dožití“, který ještě možná bude 1-2 roky 
fungovat, následně však bude stejně nutný přechod na jiný AKS. 

Upgrade knihovnického systému je rozdělen do 3 etap, kdy se postupně zapojily do ARL REGKS všechny malé 
knihovny okresu Liberec, které nyní pracují v systému Clavius REKS. Naše knihovna by měla být podle 
harmonogramu projektu připojena v letošním roce. 

Podmínky zapojení naší knihovny do systému ARL REGKS: 
• Uzavření nové smlouvy o provozování systému ARL REGKS. 
• Vše, co obec dosud zakoupila v programu VISK 3 (software, počítače aj.) zůstává v našem majetku 
• Jednotlivé obce nebudou zatížené žádnými náklady na pořízení nového systému, ušetří finanční prostředky za 
servisní návštěvy a upgrade knihovnického software, za který se platí každoročně za zakoupený modul AKS. 
• Obec se bude jako doposud podílet na provozu systému a to částkou ve výši 1.500 Kč ročně. 

Veškeré služby, které pro nás zajišťuje Oddělení služeb knihovnám okresu Liberec, budou nadále pokračovat a 
budou zajišťovány ve stejném rozsahu jako doposud, pouze v prostředí nového knihovního systému ARL REGKS. 
 

Usnesení číslo 
20/2023 
 

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání schvaluje uzavření smlouvy o spolupráci na 
projektu „Nový regionální kooperační systém ARL-REGKS pro neprofesionální knihovny 
okresu Liberec“ s Krajskou vědeckou knihovnou Liberec a pověřuje starostu k jeho podpisu. 

 

Hlasovalo: 7 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato. 

 
K bodu programu č. 4 – Místní komunikace – projektová příprava oprav: 

V současnosti máme od geodetické kanceláře GK Cýrus zpracované mapové podklady (výškopis a polohopis)  
pro následující komunikace: 

MK 1 C – pozemky p.p. č. 1496/2 a 1648  (kolem Cirklových) 
MK 3 C – pozemky p.p. č. 28/1, 28/5 a 1499 (u koupaliště) 
MK 4 C – pozemek p.p. č. 38/1 (kolem Jaroslava Špíny)  

Tyto podklady jsme poskytli projekční kanceláři FK-projekt, která pro nás v minulosti zpracovala několik 
projektových dokumentací na opravu místních komunikací (kolem „fiňáků“, kolem Provazníkových a za školou).  
Pan Kučera je zároveň zhotovitelem Pasportu místních komunikací a s jeho činností máme výborné zkušenosti. 
Připravoval nám výše uvedené PD i jako podklad pro žádost o dotaci. Jedna projektová dokumentace vyjde cca na  
70 tisíc korun. 

Další komunikace budou následovat tak, abychom je mohli dle priority začít rovněž projektovat. Nyní se 
zpracovávají mapové podklady na cestu k panelákům kolem Pospíchalových. 
 

Usnesení číslo 
21/2023 
 

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání souhlasí se zahájením projektové přípravy oprav 
místních komunikací a schvaluje dodavatele projektové dokumentace Ing. Filipa Kučeru,  
IČ 03294927, se sídlem Sokolská 866, Rychnov u Jablonce nad Nisou. 

 

Hlasovalo: 7 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato. 

 
K bodu programu č. 5 – Transbordér Harta – projektová příprava záměru: 

Dlouhodobým záměrem obce Kunratice je obnovení historického spojení kunratického a frýdlantského břehu 
řeky Smědé v místě zvaném Harta, který by nahradil původní lávku strženou povodní v 90. letech.  
V současnosti uvažujeme o vybudování "přemostění" pomocí transbordéru, který již řadu let funguje v Chrastavě - 
Andělské Hoře pod hradem Hamrštejnem. Jde o samoobslužný dřevěný kabinkový osobní mostní přepravník,  
který pohánějí cestující vlastní silou taháním za lano vedoucí přes soustavu kladek.  

Pro bližší představu o záměru vám dále uvádím odkaz na ověřovací studii TRANSBORDÉR KYJSKÝ, zpracovanou 
projekční kanceláří Huť architektury Martin Rajniš (autoři: Martin Rajniš, David Kubík a Tomáš Kosnar), kde jsme se 
inspirovali: https://hutarchitektury.cz/blog/projekty/transborder-kyjsky/.  

Oslovená kancelář vypracovala cenovou nabídku na projektové práce, které jsou rozděleny do několika fází. 
Počáteční fází je ověřovací studie, která vychází na 72 800,- Kč bez DPH. Hlavní etapa projektování vyjde  
na 374 400 Kč bez DPH. Kancelář zároveň uvedla předpokládané stavební náklady na stavbu, které jsou odhadnuty  
ve výši 4 miliony bez DPH. Náklady za projektovou dokumentaci odpovídají 10 – 12 % z celkové hodnoty stavby. 

https://hutarchitektury.cz/blog/projekty/transborder-kyjsky/
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V současnosti máme za sebou schůzku dotčených orgánů ochrany přírody (Krajský úřad LK a MěÚ Frýdlant) a 
subjektů, jejichž majetku se záměr dotýká (Lesy ČR a Povodí Labe). Od všech dotčených máme předběžná vyjádření 
k záměru, která stanový podmínky, za nichž je stavba realizovatelná. Na schůzce byl přítomen i zástupce města 
Frýdlant pan Milan Kysela z investičního oddělení. 

Současně s jednáním s výše uvedenými partnery hledáme možné zdroje financování. Náklady na stavbu nejsou 
až tak závratné a dají se financovat vícezdrojově. Komunikoval jsem s Libereckým krajem, městem Frýdlant a 
Euroregionem Nisa. Z Euroregionu se jeví nejvhodnější možnost z programu na Turów. Město Frýdlant přislíbilo 
finanční pomoc už při geodetických pracích. Polské město Boleslawiec, které s námi chce navázat spolupráci má 
stejný záměr (přemostění řeky) a transbordér se jim velice líbí. Existuje tedy i možnost financování stavby z Česko 
polského programu Interreg. Starosta Frýdlantu nabídl i pomoc při shánění sponzorů, kteří by mohli poskytnout 
finanční prostředky na vlastní podíl žadatele o dotaci. 

Záměr stavby „Transbordér Harta“ má pro obec velký význam i potenciál. Naši občané si obnovení historického 
spojení s Hartou přejí již řadu let, přičemž jeho realizace je součástí našeho Programu rozvoje obce. Řešení 
přemostění řeky Smědé transbordérem má výhody ze třech pohledů.  

 Ekonomický – stavba transbordéru vychází zhruba na polovinu ceny lávky, která je navíc z pohledu ochrany 
přírody obtížně realizovatelná, protože jednou z podmínek je nezasahovat do koryta řeky a jejích břehů. 

 Bezpečnostní – při hrozící povodni se kabina zařízení stáhne na bezpečnou stranu a zajistí proti pohybu, přičemž 
se zařízení buduje výrazně výš, než je stoletá voda. 

 Atraktivita – transbordér přitahuje turisty, kteří si chtějí zařízení vyzkoušet a může tím pádem sloužit jako 
samostatný turistický cíl. Zvýšený pohyb turistů přes obec pak může mít příznivý vliv na poskytované služby. 

 

Usnesení číslo 
22/2023 
 

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání souhlasí se zahájením projektové přípravy 
záměru Transbordér Harta a schvaluje dodavatele projektové dokumentace společnost Huť 
architektury Martin Rajniš s.r.o., IČ 24271667, se sídlem Úvoz 228/5, 118 00 Praha 1. 

 

Hlasovalo: 7 Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 1 Usnesení bylo přijato. 

Zdržel se Martin Klečka. 

 
K bodu programu č. 6 – Fotbalového hřiště – regenerace trávníku a zajištění závlahy: 

Naše obec vlastní fotbalové hřiště a přestože se v současnosti u nás nehraje žádná fotbalová soutěž, nemůžeme 
toto sportoviště nechat ladem a nestarat se o ně. Travnatá plocha není v současnosti v dobré kondici a nezačneme-li 
s tím nic dělat, bude se její stav ještě zhoršovat. Obrátili jsme se proto na společnost EUROGREEN CZ s.r.o., s níž 
spolupracují fotbalové oddíly v okolí a požádali jsme o posouzení stavu našeho fotbalového hřiště, resp. jeho 
trávníku. Nebylo to poprvé, co jsme se začali o stav trávníku zajímat. Tuto společnost jsme oslovili už na začátku roku 
2020, ještě když se u nás hrála soutěž III. třída sever, ale vše skončilo s nástupem restrikcí spojených s onemocněním 
COVID19. Letos začátkem dubna jsme tedy na naše předešlé setkání a jednání navázali. Zástupce zmíněné 
společnosti Milan Krajčovič během návštěvy konstatoval, že je trávník ve velice špatném stavu, kdy je ze 2/3 
zaplevelen či zarostlý mechem a zbývající tráva nemá z čeho brát živiny. Od předchozí návštěvy se trávník viditelně 
zhoršil, kdy došlo k rozšíření dvouděložných plevelů. Na schůzce byl navržen postup, který by trávníku vrátil jeho 
životaschopnost a především jeho funkčnost. Neméně důležitá je následná péče s důrazem na závlahu. Travnatá 
plocha je nutná zbavit plevele (postřik a vyčesání odumřelého materiálu), po té provézt hloubkové uvolnění, 
provzdušnění (aerifikace) a zapískování. Takto upravený povrch se potom doseje odolným druhem travin a nastupuje 
hnojení a závlaha. Přestože je již v současnosti jasné, že se naši fotbalisté nepřihlásí ani do nadcházející sezony a 
nebude se tedy u nás hrát fotbal ani v příštím roce, měli bychom se do regenerace fotbalového trávníku letos pustit. 
Fotbalová přestávka naopak dává příležitost k realizaci těchto prací. Hřiště využívá naše škola i školka. Využíváme jej 
pro sportovní i společenské akce. Navíc naše hřiště není významné pouze pro nás a naši obec. Hovořil jsem se 
zástupci okolních fotbalových oddílů (Milan Melka – Višňová, Martin Budzel – Frýdlant a Josef Mičunovič – 
Dětřichov), kteří mi potvrdili, že zachování našeho hřiště je důležité i pro ně, protože by jej využili v případě, že by u 
nich nemohli hrát. S Martinem Budzelem jsme se rovnou předběžně domluvili, že by k nám přesunuli jeden oddíl 
mládeže, aby ulehčili svému hřišti, což by mohlo být zajímavé i pro místní děti, které by fotbal mohl přitáhnout. 
Zároveň bychom díky mládeži mohli najít i vhodný zdroj financování. 
 

Usnesení číslo 
23/2023 
 

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání schvaluje realizaci projektu „Regenerace 
trávníku na fotbalovém hřišti v Kunraticích“ se společností EUROGREEN CZ s.r.o.,  
IČ 64651959, se sídlem Náměstí Jiřího 2, 407 56 Jiřetín pod Jedlovou. 

 

Hlasovalo: 7 Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 1 Usnesení bylo přijato. 

Zdržela se Jiřina Lukášová. 
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K bodu programu č. 7 – Freedlantsko.eu – smlouva o umístění reklamy a propagace obce Kunratice: 
Od roku 2019 spolupracujeme s portálem Freedlantsko.eu a stejně jako v loňském roce nám zasílá pan Petr Bíma 

nabídku na pokračování spolupráce i v letošním roce. V roce 2019 byla spolupráce financována prostřednictvím DSO 
Mikroregionu Frýdlantsko z prostředků v rámci realizovaného projektu. Tento projekt už bohužel skončil, ale v této 
spolupráci bychom měli pokračovat. Doposud jsme využívali na základě smlouvy střední balíček PR FORWARD,  
díky čemuž jsme si mimo jiné zajistili například povinnou publicitu realizovaných projektů podpořených dotací.  

Z dosavadní spolupráce máme zkušenost, že dosah reklamy zveřejněné na Freedlantsko.eu a jejích sociálních 
sítích má pozitivní vliv na návštěvnost námi pořádaných akcí a projevil se dokonce i na veřejné sbírce. Zejména 
profesionálně graficky zpracované plakáty upoutají pozornost. Od loňského roku jsme začali spolupracovat na tvorbě 
obecního zpravodaje. Dále jsme využili fotografování několika akcí „Kunratická kosa“,  „TONGRUND 1813-2022“, 
„Sólo pro Josefa“, „Rozsvícení vánočního stromu“ a další. Díky této publicitě a propagaci se zvyšuje povědomí o 
našich akcích v širokém okolí. 

Portál Freedlantsko.eu je i mediálním partnerem Kunratické JamParády a Petr Bíma pro nás spravuje webové 
stránky naší soutěže. Kromě zmíněných návrhů plakátů pro nás připravuje i další grafiku (např. logo Hostince U 
Marvana, logo JamParády, pohlednice, upomínkové a reklamní předměty, vítací cedule obce, logo a grafiku pro 
veřejnou sbírku, atd.). V současnosti pracuje na webových stránkách věnovaných Jedničce.  
 

Usnesení číslo 
24/2023 
 

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání schvaluje uzavření smlouvy o spolupráci  
s provozovatelem informačního portálu Freedlantsko.eu Ing. Petrem Bímou, IČ 69395829,  
se sídlem Peklo 407, 464 01 Raspenava. 

 

Hlasovalo: 7 Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 1 Usnesení bylo přijato. 

Zdržel se Martin Klečka. 

 
K bodu programu č. 8 – SZIF – projekt „Vybavení ke kulturní činnosti Kunratice“: 

Na poslední valné hromadě MASiF (čtvrtek 30. března) jsem se dozvěděl, že jsou ještě volné finanční prostředky 
v dotačním titulu Státního zemědělského intervenčního fondu (SZIF) v Programu rozvoje venkova. Problém byl, že 
konečný termín pro podání žádosti o dotaci vycházel na neděli 2. dubna. Podporované projekty v programu jsou 
z oblasti Základní služby a obnova vesnic ve venkovských oblastech. Jedná se o veřejná prostranství, školky a školy, 
ale i kulturní a spolková zařízení, včetně knihoven. Na stavební věci jsou zapotřebí při podání žádosti projektové 
dokumentace, včetně pravomocného stavebního povolení, takže nebylo možné podat žádost například na 
rekonstrukci objektů. 

Právě článek 20 písmeno f) kulturní a spolková zařízení, včetně knihoven obsahoval odstavec 4) v němž bylo 
uvedeno, že lze pořídit mobilní zařízení pro kulturní či spolkové akce pro veřejnost. Sem spadají mobilní přístřešky 
(velkokapacitní stany, party stany, nůžkové stany, apod.), pódia včetně zastřešení, pivní sety, mobilní toalety, 
venkovní topidla, ozvučovací, osvětlovací a projekční vybavení. To je vybavení, které obce dlouhodobě shání a nyní 
jsou i mezi uznatelnými náklady projektu. 

Rychle jsem oslovil paní Elišku Kácovskou (řeší pro nás dotace ze ZSIF), která zrychleně napsala žádost a v termínu 
ji podala. Předmětem nákupu jsou 2 nůžkové party stany (stejné jako hasičské) a 30 pivních setů. Celkové náklady 
projektu jsou 250 tisíc, přičemž dotace je ve výši 80 %. Je to poprvé, kdy je takové vybavení možné pořídit s finanční 
podporou a stojí za to příležitost využít. 
 

Usnesení číslo 
25/2023 

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání schvaluje pořízení vybavení v rámci projektu 
„Vybavení ke kulturní činnosti Kunratice“. 

 

Hlasovalo: 7 Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 1 Usnesení bylo přijato. 

Zdržel se Martin Klečka. 

 
K bodu programu č. 9 – Hospic Sv. Zdislavy – žádost o finanční příspěvek na rok 2023: 
S žádostí o finanční podporu se na nás obrátil tradiční žadatel. Hospic Sv. Zdislavy nás žádá o příspěvek ve výši 5,- Kč 
za obyvatele, což je v našem případě částka ve výši 1.760,- Kč (352 obyvatel). Tato podpora je žádána na terénní 
činnost, kterou nelze financovat jako sociální službu, čili nejdou na ní použít peníze ze „společného měšce“ na 
sociální služby, který jsme vytvořili v rámci DSO Mikroregionu Frýdlantsko. Služba byla v uplynulém i v letošním roce 
v naší obci poskytována jednomu klientovi. 
 

Usnesení číslo 
26/2023 

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání schvaluje poskytnutí finančního daru obecně 
prospěšné společnosti Hospic Sv. Zdislavy ve výši 5,- Kč za obyvatele, tj. celkem 1.760,- Kč. 

 

Hlasovalo: 7 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato. 
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K bodu programu č. 10 – Nadace Ivana Dejmala – žádost o finanční podporu projektu: 
Nadace Ivana Dejmala nás žádá o finanční podporu projektu „Zvýšení retence vody v NPR Rašeliniště Jizery – II. část“. 
Výši příspěvku v žádosti přesně nespecifikuje a píše, že každý příspěvek jim velmi pomůže, přičemž potřebuje sehnat 
celkovou částku ve výši 386 tisíc korun, která je vlastním podílem spolufinancování ke schválené dotaci. V roce 2021 
jsme přispěli na projekt „Obnovy evropsky významné lokality Jizerské smrčiny“ ve výši 1.500,- Kč. 
 

Usnesení číslo 
27/2023 
 

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání schvaluje poskytnutí finančního daru Nadaci 
Ivana Dejmala na financování projektu „Zvýšení retence vody v NPR Rašeliniště Jizery – II. 
část“ ve výši 1.500,- Kč. 

 

Hlasovalo: 7 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato. 

 
K bodu programu RŮZNÉ – Všeobecné informace o chodu obce: 

 Elektronická úřední deska – 6. dubna proběhla instalace ELÚD. Faktura je proplacená a podali jsme žádost o 
proplacení dotace. V průběhu května by měla proběhnout kontrola a následně by mělo dojít k proplacení. 

 Bezhotovostní platby v pohostinství – Od 1. dubna přijímáme v pohostinství bezhotovostní platby k dnešnímu dni 
prošlo přes platební terminál tržba za 8.237,- Kč. Na 1 rok máme terminál zdarma, po roce se přechází buď na 
paušál nebo na procenta z tržby. 

 Personální situace ve škole – na konci dubna skončí ve škole vychovatelka paní Kratochvílová. Do konce školního 
roku tak budou ve škole pouze dvě učitelky. Ze zdravotních důvodů se bohužel do školy nevrátí paní učitelka 
Křížová. Na její místo je od září přijata paní učitelka Lenka Dyškantová, která je plně kvalifikovaná. Dojde tak 
k personální obměně, kdy paní Pospíchalová převezme družiny a výchov po paní Kratochvílové. 

 Azbest na Jedničce – průzkumné práce na objektu chléva potvrdili ve střešní krytině přítomnost azbestu. 
V současnosti hledáme možnost, jak tento problém vyřešit, resp. zaplatit. 

 

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání bere poskytnuté informace na vědomí. 
 
K bodu programu RŮZNÉ – Informace o rozpočtovém procesu: 
V rámci rozpočtových opatření došlo k zaúčtování mzdových prostředků na veřejně prospěšného pracovníka za 
měsíce – březen 16 tisíc korun a duben 16 tisíc korun. Dále jsme obdrželi finanční dar ve výši 2000,- Kč od pana 
Lumíra Paška na projekt „Probouzení Jedničky“. Přes náš účet u České národní banky prošla průtoková dotace ve výši 
700 tisíc korun na tzv. šablony pro naši ZŠ. 
Sděluji tradiční informaci o zůstatcích na bankovních účtech: KB – běžný 1.307.416,- Kč; KB – spořicí 137.951,- Kč; 
ČNB 1.816.426,32 Kč; FRB  716.080,- Kč; Hospoda  20.317,- Kč; Sbírka 289.399,- Kč. 
 

Usnesení číslo 
28/2023 

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání bere na vědomí přijatá rozpočtová opatření  
a nemá námitek proti jejich provedení. 

 

Hlasovalo: 7 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato. 

 
K bodu programu RŮZNÉ – SKAUT – žádost o souhlas s uspořádáním tábora na pozemku obce: 

Po roce se na nás opět obrátila zástupkyně Junáka – českého skauta paní Tereza Stará  s žádostí o souhlas s 
realizací jejich tábora na pozemku p.p.č. 145 v k.ú. Kunratice u Frýdlantu. Jedná se o louku s třešňovým sadem za 
„Třináctkou“. Letní zotavovací akci pořádá Junák – český skaut, středisko Ještěd Liberec, z. s. a proběhne v termínu  
od 15. 7. do 29. 7. 2023, počet účastníků se bude pohybovat mezi 40 a 55 osobami, z toho cca 45 účastníků bude do 
18 let, cca 39 účastníků bude do 15 let. V termínu 30. 7. – 5. 8. 2023 by také chtěli uspořádat tábor pro rodiče s 
předškolními dětmi. Počet účastníků bude mezi 10 a 20 osobami. Pokud se nenaplní minimální kapacita, tábor se 
neuskuteční. Podle žádosti i komunikace s paní Starou půjde o klasický skautský tábor s polní kuchyní a podsadovými 
a tee-pee stany. Paní Stará rovněž nabídla obci pomoc s nějakou aktivitou, kterou děti zvládnou. Může se jednat o 
úklid lesa nebo prostoru kolem řeky. 
 

Usnesení číslo 
29/2023 
 

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání souhlasí s konáním letní zotavovací akce na 
obecním pozemku p.p.č. 145 v k.ú. Kunratice u Frýdlantu, kterou bude pořádat organizace 
Junák – český skaut, středisko Ještěd Liberec, z.s v termínu od 15. do 29. července 2023 a dále 
pak v termínu 30. července až 5. srpna. 

 

Hlasovalo: 7 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato. 
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K bodu programu RŮZNÉ – Oprava hodin – dofinancování II. fáze opravy - odbíjení: 
Počátkem března započala I. fáze restaurování hodinového stroje kostelních hodin. Vyřídili jsme veškerá 

potřebná povolení od památkové péče z frýdlantského Městského úřadu i z liberecké pobočky Národního 
památkového ústavu. Mírnou komplikací se zpočátku zdála změna osoby pana faráře, který o naší aktivitě neměl 
potuchy, ale vše proběhlo v pořádku a jsem zplnomocněn k vyřizování všech záležitostí na úřadech. 

V současnosti je stroj po historickém průzkumu, z něhož vyplynulo, že byl postaven v roce 1879 a jeho autorem 
byl Adolf Bergmann z Liberce. Počátkem dubna proběhl první kontrolní den u hodináře pana Jana Marka, který nás 
seznámil se stavem stroje i s postupem jeho renovace. Přibližný termín dokončení opravy a vrácení stroje do věže 
kostela je odhadnutý na letní měsíce. 

V tomto ohledu stojí za zmínku, že se nám v rámci veřejné sbírky podařilo vybrat částku na kompletní I. fázi 
restaurátorského záměru, tedy na opravu „jicího“ ústrojí, která činí 265.958,- Kč. K dnešku je stav bankovního účtu 
sbírky: 289.399,- Kč. Do částky na obnovu odbíjení, tedy na kompletní renovaci hodinového stroje, schází přibližně 
190 tisíc korun. V květnu chceme spustit větší mediální kampaň, která má naši veřejnou sbírku propagovat a 
pokusíme se vybrat další finanční prostředky, abychom mohli kompletní obnovu stroje dokončit ještě v letošním 
roce. V případě, že by ještě nějaké finanční prostředky scházely, stálo by za to, dofinancovat kompletní renovaci 
z obecního rozpočtu, což dávám nyní ke zvážení. 
 

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání bere informace o procesu restaurování hodinového stroje na vědomí. 
 

K bodu programu RŮZNÉ – Rally klub Frýdlant – žádost o souhlas s tréninkovými jízdami: 
Požádal nás Rally klub Frýdlant o povolení zvláštního užívání komunikace v sobotu dne 3. června 2023. 

Tréninkové jízdy mají probíhat po stejné trase jako v roce 2019 v čase od 10 do 16 hodin. V současnosti jednají 
s majitelem Kunratické farmy, kde musí dojednat souhlas s průjezdem kolem sušky. 

V případě všech souhlasů, vyjednají dopravní značení pro uzavírku příslušných částí místních komunikací.  
Pro DEPO by chtěli využít zázemí Jedničky. 
 

Usnesení číslo 
30/2023 
 

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání souhlasí se zvláštním užitím částí místních 
komunikací 5c a 6c pro tréninkové jízdy dle podané žádosti od Rally Klubu Frýdlant a souhlasí 
s uzavřením těchto částí komunikací dne 03. 06. 2023 od 10:00 do 16:00 hodin. 

 

Hlasovalo: 7 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato. 

 
  
Diskuse: 

 Do diskuze se nikdo nepřihlásil. 

Závěr:  Pan starosta poděkoval přítomným za účast na zasedání a ukončil jednání v 20.10 hodin. 
Přílohy: Prezenční listiny 

 
Zapsal: Milan Götz Zápis ověřili: Milan Franc ………………………………………… 

V Kunraticích dne 24. 04. 2023 
Josef Harant ………………………………………… 

 
 
 
 

Miroslav Liška 
místostarosta 

 
 
 

Milan Götz 
starosta 

 


